
 

 

  

Verksamhetsberättelse 

          för år 2024 
                                                    
Vid årets slut var vi totalt 114 medlemmar 

inom vår krets, mot 120 vid samma tid förra 

året. 
 

Styrelsen har fr.o.m. årsmötet 2024-03-13 

bestått av följande personer: 
 

Vakant - ordförande 

Kerstin Sandqvist-Larsson - vice ordförande   

Lars-Göran Nilsson - sekreterare 

Jan-Olof Lundström – kassör                                                              

Sara Larsson - ledamot 

Inger Höglund - ledamot 

                        - suppleant(saknas) 

 

Styrelsen har haft 6 öppna protokollförda 

styrelsemöten:22/1, 14/2, 13/5, 23/9, 21/10 

och 9/12 

Minnesanteckningar från träffar den 1/7, 

4/11 och 4/12. 

Konstituerande styrelsemöte hölls den 27/3. 

 

 

Årsmöte hölls onsdagen den 13 mars  i ABF:s 

lokal. 

Vice ordförande öppnade mötet med att hälsa 

alla välkomna. 

Till mötesordförande utsågs Leif Alperud. 

I avsaknad av valberedning föreslogs ett 

roterande ordförandeskap även i år. 

Stämman beslöt att ordförandeposten roteras 

inom styrelsen tills vidare. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Till ordinarie styrelseledamöter omvaldes  

Kerstin, Jan-Olof, Lars-Göran, Sara och Inger 

Suppleant(ingen) 

Årsmötet beslutade i enlighet med val-

beredningens förslag. 

11 personer deltog vid årsmötet. 

Efter årsmötet bjöd kretsen på smörgåstårta. 

En tipsrunda om natur och miljö inne i ABF:s 

lokal fick avsluta kvällen. 

 

 

Konstituerande styrelsemöte hölls den 27/3 

där styrelsefunktionerna fastställdes i enlighet 

med årsmötets förslag. 

• Ordförandeposten vakant. Beslöts att 

ordförandeskapet skulle rotera inom 

styrelsen mellan Jan-Olof, Kerstin, 

Inger och Sara med 3 månader i taget 

för var och en. 

• Kerstin Sandqvist-Larsson (vice ordf. 

            och mail-ansvarig) 

• Lars-Göran Nilsson (sekreterare.) 

• Jan-Olof Lundström (kassör + 

hemsida/kalender/web-ansvarig) 

• Sara Larsson (ledamot+ hemsideansv) 

• Inger Höglund (ledamot) 

• Suppleant saknas 

 

Anja Lindfors är ej medlem eller suppleant 

men kan anlitas för info på Facebook. 

Jenny Glaas Extra resurs vid behov 

 

Mandatperioden är 2 år för styrelsemedlem. 

 

Ordförande väljs på 1 år. 

 



 

 

- Sara redogjorde för  kretsens uppdaterade 

verksamhetsplan och vision för 2024. 

 

- Kretsen jobbar vidare på ett ev. utskick till 

medlemmar med mejladress innehållande 

vårens och sommarens program för 2024 

  

- Kerstin läste upp kretsens programblad för 

våren och sommaren -24.    
 

 

 

 

 

Arrangemang och utflykter 
 

 

26/3 Ugglelyssning          

Vi träffades i ABF:s lokal för inledande 

samtal. Henrik Sporrong hade en teoretisk 

genomgång av olika ugglearter och spelade 

upp deras olika läten. Med sju bilar gav vi oss 

sedan ut på en rundtur längs Häggnäsvägen. 

Vi var förberedda på att vi inte skulle få höra 

så många ugglor. Farhågorna besannades 

ganska snart. Inte en enda uggla hördes under 

hela kvällen. Vi var 20 förväntansfulla 

personer som deltog. 
 

 

 

28/4  Fågelexkursion      

Även i år gjorde vi en utflykt till Umeådeltat, 

men den här gången utan vår fågelexpert 

Henrik Sporrong. 

Trots detta fick vi ändå se en del intressanta 

fågelarter. Vid Storavan iakttog vi bl.a. brun 

glada, fjällvråk, fiskgjuse och massor med 

änder och gäss. 

Vid OBS-ladan tittade vi bl.a. på en fin blå 

kärrhök i våra kikare. 

Vi var 7 personer som deltog. 

 

 

 

 

 

 

 

5/5 Klädbytardag    

Ca 60-70 personer hade kommit till 

folkhögskolan för att byta kläder. Ungefär lika 

mycket kläder som förra året bytte ägare. 

Ansvarade för arrangemanget gjorde Sara och 

Kerstin. Deltog gjorde även  Kai Reichwaldt 

(Tvärålund), som jobbar med 

projektet ”Resillens och demokrati”. 
 

 

 

24/5 Brattåker                            

Kerstin och Jan-Olof visade Angelika 

Schindler Egl (vice ordf. i länsförbundet) 

platsen inför kommande inventering av växter 

och  pollinerande insekter. 

Den 8/6 genomfördes en ört-och fjärils-

inventering tillsammans med Angelika. 

Från kretsen deltog Åsa, Inger och Kerstn. 

Efter genomförd inventering konstaterar 

Angelika att det saknas nästan helt 

pollinerande insekter uppe på Brattåker. 

 

 

 

29/5 Brattåker                             

Henrik S., Jan-Olof, Lars-Göran och Petra L. 

åkte upp till Brattåker för att tillsmmans med 

Holmen Skog informera oss om kommande 

naturvårdsinsatser. Tyvärr kunde inte Karl 

Noro från (Holmen) delta. 

Den 5/6 gjorde vi ett nytt besök uppe på 

Brattåker nu med Karl Noro (Holmen) 

Tillsammans gjorde vi en vandring runt 

ängarna och skogarna uppe på Brattåker och 

utbytte synpunkter och önskemål angående 

kommande naturvårdsåtgärder som röjning, 

gallring och markanvändning. 

Karl informerade om att de tänker friställa 

lövträd runt ängarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

1/6 Vårmarknad i Vindeln    

Kretsen hade bokat plats och bord i kommun-

parken. Vi lanserade vår nytryckta broschyr 

om Brattåker för allmänheten. Vi hade även 

satt upp affischer om EU-valet. Valbroschyrer 

om valet fanns att tillgå. Med hjälp av dessa 

kunde man gå in på valkompassen och se vad 

de politiska partierna tycker i olika miljö-

frågor. 
 

 

 

15/6 Blomstervandring-Lycksele   

I år besökte vi naturreservatet Storbacken 

utanför Lycksele för att studera den sagolika 

och fridlysta orkidén Guckusko. 

Den växer i fuktiga, örtrika skogar på kalkrik 

mark främst i Jämtland och Dalarna. 

Även ormbär, tibast, riddarsporre delade plats 

med guckuskon. Vi var 10 personer som njöt. 

Ciceron var Henrik Sporrong. 
 

 

 

20/7 Ängens dag/Brattåkersslåttern      

Ca 10 personer hjälptes åt att slå gräset med 

liar på ängen runt stugan. De stora ängarna  

fick Petra Lindmark ta hand om med sin häst 

och slåttermaskin. Mycket blev slaget, men 

den tilltagande slytillväxten på ängarna 

försvårade arbetet för Petras slåttermaskin. 

Sedvanlig lunch med filbryta och fläsk intogs 

vid vår eldstad. 

Henrik, Inger och Janne var där vid ett senare 

tillfälle för att med hjälp av röjknivar meja ner 

en del av slyet. 

Ett reportage om Brattåker finns att läsa i 

senaste numret av ”Röster från Vindeln”. 

(nr 47) skriven av Jan-Olof Lundström. 

  
 

 

1/8 Föreläsning om fjärilar 

Kretsens egen expert på fjärilar föreläste och 

visade bilder på våra vanligaste fjärilar i 

Sjungaregården i Granö. Ca 15 personer 

fängslades av hennes framställning. 

 

 

 

 

 

17/8 Nationalälvens dag         

Vindelns Naturskyddsförening fyller 50 år. 

Jubiléet firades i logen på Kvarnenområdet. 

Två bidrag till den utlysta poesitävlingen om 

att skriva en dikt på temat ”Vindelns natur” 

hade inkommit. Dikterna lästes upp av Inger 

Sandström och Carl-Axel Gyllenram, som 

läste Khoon Nee Mikaelsson Saus dikter. 

 

Car-Axel Gyllenram ställde sen frågor till 

kretsens vice ordf. Kerstin om NF-kretsens 

arbete från starten 1974 och fram till nu. 

Under ackompanjemang av Roland Widmark 

på piano vidtog allsång (bl.a. ”Änglamark”.) 

 

Länsförbundets ordf. Angelica Schindler 

uppmärksammade två hedersmedlemmar: 

Clary Bard och Madeleine Magnusson, som 

har varit kretsen trogen från starten 1974. 

De firades med var sin blomsterbukett. 

38 personer bevittnade jubiléet. 

Arrangemanget delades mellan NF-kretsen 

och Litteratur- och Skrivarsällskapet. 

Janne skrev i VK  och i ”Röster från Vindeln”  

om kretsens 50-årsjubileum. 

 

Ketsen ansvarade för marschalltändning över  

landsvägsbron kl.22.00. Dessutom två 

eldkorgar, som lyste upp den vindstilla och 

ljumma sensommarkvällen. 

Ca 20 personer  hjäptes åt att tända ett 60-tal 

marschaller. 

Tråkigt nog avstod kommunen från att 

uppmärksamma denna dag. 

 

 

 

9/10 Tjäderbergets mångfaldspark   

Lars-Göran, som ingår i referensgruppen 

besökte även i år SCA:s mångfaldspark för att 

se vad som hänt i parken senaste året.   

Vi besökte bl.a.ytor som ingår i SLU:s 

forskning om restaurering av lågproduktiva 

tallskogar. Gruppen fick även möjlighet 

att ta del av och utvärdera de skötselåtgärder 

som utförts under året i parken. 

 

 

 



 

 

 

27/11 Föreläsning 

Entomolog (insektsexpert) Roger Pettersson 

föreläste om ”Skogsinsekter i Vindeln förr    

och nu.” Med på mötet var även 

Joachim Häggström, som hade med sig flera 

insektssamlingar, efter de framstående 

lokala entomologerna från Hällnästrakten 

Gunnar Dahlström och Karl-Johan Hedqvist. 

Samlingarna väckte stort intresse och Roger 

Pettersson bad att få låna med sig några lådor, 

som han inte sett förut. Intresserade från både 

Lund, Östersund och Luleå hörde av  sig. 

De fick ta del av föredraget via digitala filer. 

Vi var 14 personer som lyssnade på 

föredraget. 

 

 

 

 
 

  

 

Andra arrangemang 
 
 

 

16/4 Länsstämma                               

Länsförbundets årsmöte hölls även i år digitalt 

via Zoom. 

Ingen från kretsen deltog. 

 
 

3-5 maj Riksstämma                             

Riksstämman hölls i år i Jönköping. 

Inget ombud från kretsen deltog. 

 
 

5/10 Länsförbundets Höstkonferens     

Den årliga höstkonferensen hölls i år i 

Vilhelmina. 

Ingen från kretsen deltog 

 

 

 

 

 

Övrigt 
 

Vandringsleder i Vindelns kommun 

Tillväxtverket har anslagit pengar till landets 

kommuner för att iordningställa leder med 

enhetlig skyltning och märkning av 

vandringsleder. För Vindelns kommun 

handlar det om Isälvsleden, Tvåälvsleden och 

Vindelforsarnas led. Lederna används av 

vandrare, löpare och cyklister. Under 

sommaren och hösten -24 har det pågått ett 

intensivt restaureringsarbete av Naturleder, 

byaföreningar, NF-kretsen och företag 

m.fl..längs lederna. Bl.a har ett vedförråd, ett 

dass (i Fäboden)och bänkar placerats ut längs 

Tvåälvsleden. Den som samordnar arbetet 

med Vindelns vandringsleder är Karin Strand. 

Mona Stenlund har skrivit en artikel om 

vandringslederna i Vindeln i senaste nr 47 

”Röster från Vindeln”. 

 

 

 

 

4-6/10 ”Hajka”                 

För att inviga och marknadsföra de iordning-

ställda vandringslederna längs Isälvsleden, 

Tvåälvsleden och Vindel forsarnas led inom 

Vindelns kommun anordnades den 4-6 

okt. ”Hajka”. Ett ord som kommer från 

engelskans hiking och betyder 

friluftsaktiviteter till fots i naturen. Många 

aktiviteter denna helg längs alla 

vandringslederna. 

Lördagen den 5 okt. arrangerade kretsen, 

KB:s byaförening och Ledföreningen ett 

familjeevenemang med kobingo och tips-

promenad i Fäboden. Ett lyckat arrangemang 

som lockade ut ca 35 personer i det vackra 

höstvädret. 

Samtidigt arrangerade TTGU Tvåälvsloppet, 

som i år hade rekordmånga (300 st) löpsugna 

löpare. Loppet följer Tvåälvsleden (15, 28 

km) och Isälvsleden (85km). 

 

 

 



 

 

 

4/11 Kretsstyrelsen träffades för att diskutera 

verksamhetsplan. Aila hade tagit fram mallen 

som NF-riks vill att vi ska använda. 

Vi fick var för sig spåna kring vad vi har för 

olika ansvarsområden,vilka aktiviteter vi 

erbjuder och vilka syften och övergripande 

mål kretsen har. 

 

 

 

4/12 Verksamhetsutvecklare Sanna Blomgren 

(NF-Riks) deltog digitalt tillsammans med vår 

styrelse. Hon informerade sig om vår 

nuvarande verksamhet och våra planer på att 

söka verksamhetsbidrag. 

Vi ombads att lämna in verksamhetsplan, 

eftersom den utgör grunden för vår tilltänkta 

ansökan om verksamhetsbidrag. Ev. bidrag  

fokuserar på Brattåker. 

Om vi får bidrag får vi veta i början av 2025. 

 

 

 

9/12 Angelika Schindler-Egl besöker kretsen 

Hon informerar bl.a. om detta: 

- Regeringen har minskat bidraget till 

Naturskyddsföreningen. 

- Vattenmyndigheten Norra Östersjön inbjuder 

till samråd kring frågor om förvaltning av 

sjöar, vattendrag, grundvatten och kustnära 

vatten.Varje krets som berörs inbjuds till 

samråd. Svarstid t.o.m.30/4-25. 

– Riksstämma 13-15 juni i Gävle. 

– Länsstämma 8/4 (Digitalt) 

 

- Kretsen beslöt att köpa in 2 st info-tavlor till 

Brattåker, 

 

- Kretsen har besvarat digital enkät från Riks. 

- Kretsen har stöttat Torgny Forsgrens 

skrivelse till VK ang. att vi gör för lite för 

klimatet. 

- Visst samarbete mellan kretsen och Holmen 

Skog ang. Brattåker har pågått under året. 

Innan åtgärder som röjning, gallring  och 

transporter skall utföras av Holmen skall  

samråd med NF-kretsen ske. Detta för att vi 

 

 

 

tillsammans skall minimera skador på 

ängsmarker, odlingsrösen och kultur-

lämningar. 

 

- Kretsen har lämnat in svarsskrivelse till 

Vattenfall ang. ny 52kv-ledning Hällnäs-

Granö. 

 

 

- Föreningsregistrering till kommunen skall 

göras årligen. 
 

 

 

26- 29 jan. Fågelräkning               

För 19:e året i rad genomförde Svenska 

ornitilogiska föreningen(=SOF) 

kampanjen ”Vinterfåglar inpå knuten”. 

De mest rapporterade fågelarterna i Sverige 

var återigen talgoxe, gråsiska och blåmes. 

I Västerbotten var det överraskande gråsiskan, 

som övertog förstaplatsen. På andra och tredje 

plats hamnade domherre och talgoxe. 

 

 

 

Hemsidan         

Hemsidan är uppdaterad under året. 

Vi jobbar på välkomstbrev till nya 

medlemmar, men har ännu inte skickat ut 

dem. Sara sköter kretsens hemsida. 

Adress: 

www.naturskyddsforeningen.se/vindeln   

 

 

 

 

Tipsa valberedningen: 

Daniela Nedelcheva 070-2892901 

Anna Erksson 073-9499571 

 

Lokal skogskontaktperson för NF-kretsen: 

L-G Nilsson mobil 070-2310568 

 

 

 


